
Zapisnik 3. sjednice Upravnog vijeća 

Gradske knjižnice Marka Marulića u Splitu 

 

održane 28. veljače 2022. s početkom u 13:00 h u velikoj dvorani Središnje  knjižnice, Ulica 

slobode 2, Split. 

 

Nazočni: Mirta Matošić, Karmen Borković (putem Zoom aplikacije), Ema Kojundžić i Renata 

Vojvodić, Ivan Triva, te ravnateljica Grozdana Ribičić i tajnica Jelena Grgić  

 

Prijedlog dnevnog reda: 

1. Usvajanje dnevnog reda 3. sjednice, (privitak 1.) 

2. Usvajanje Zapisnika s 2. sjednice UVGKMM, (privitak 2.) 

3. Verificiranje mandata novoimenovanih članova Upravnog vijeća GKMM Split 

4. Izvješće o radu Gradske knjižnice Marka Marulića Split za 2021., (privitak 3.) 

5. Plan i program rada i razvitka GKMM za 2022., (privitak 4.) 

6. Izvještaj o radu za protekli mjesec 

7. Razno 

 

Ad 1.  

Članovi Upravnog vijeća GKMM Split jednoglasno su usvojili Dnevni red 3. sjednice 

Upravnog vijeća GKMM Split, KLASA: 003-06/22-01/6, URBROJ: 2181-237-05/22-83.  

 

Ad 2. 

Članovi Upravnog vijeća GKMM Split jednoglasno su usvojili Zapisnik 2. sjednice Upravnog 

vijeća GKMM Split, KLASA: 003-06/22-01/7, URBROJ: 2181-237-05/22-84. 

 

Ad 3. 

Tajnica Jelena Grgić osvrnula se na održane izbore u ponedjeljak 31. siječnja 2022. za dvoje 

predstavnika djelatnika GKMM u Upravno vijeće Knjižnice od kojeg je jedan predstavnik 

svih  djelatnika GKMM, a drugi predstavnik stručnih djelatnika.Za predstavnika svih djelatnika 

većinom glasova izabrana je Renata Vojvodić, a za predstavnika stručnih djelatnika Knjižnice 

većinom glasova izabran je Ivan Triva. O svemu navedenom ih je već ranije obavijestila putem 

elektroničke pošte. 

Prije verifikacije, ravnateljica je dala riječ novoizabranim članovima da se predstave ostalim 

članicama Upravnog vijeća. Ivan Triva naveo je kako u Knjižnici radi već 14 godina te da je 

zadnjih 10 godina na Odjelu periodike gdje vrši nabavu, obradu i invertarizaciju građe i radi s 

korisnicima te je praktički i jedini djelatnik na tom odjelu. Isto tako, dio radnog vremena 

provodi i na Odjelu za odrasle te na drugim odjelima gdje se ukaže potreba kada nedostaje 

djelatnika, a toga je sve više, stoga se nada da će se uskoro riješiti ta situacija s manjkom 

djelatnika. 

Renata Vojvodić navela je kako je u GKMM Split zaposlena nepune tri godine te da zadnjih 

godinu dana radi na mjestu voditeljice kulturnih programa. Naime, s obzirom na pandemijske 

godine istaknula je kako se puno događanja nije moglo održati zbog sigurnosnih mjera, ali da 

smo svejedno uspjeli ponuditi velik broj događanja i radionica za djecu i odrasle i u takvim 

okolnostima, a velik broj njih je bio u virtualnom obliku. Predsjednica Mirta Matošić je i sam 

prisnažila da je to mogla pratiti putem društvenih mreža, medija i portala te je isti angažman i 

pohvalila. Renata Vojvodić je istaknula s financijskog aspekta kako ne dobijemo sredstva za 



programe od osnivača te da i kada nam odobre prijavljene programe za iste ne dobijemo za njih 

namijenjena sredstva. Dio programa financira Ministarstvo kulture i medija, a ostatak Knjižnica 

iz vlastitih sredstva. Što se tiče UVGKMM nada se da će svi surađivati za dobrobit Knjižnice. 

 

Nakon predstavljanja, predsjednica Upravnog  vijeća, Mirta Matošić, čestitala je novoizabranim 

članovima te verificirala mandate. 

 

 

Ad 4. 

Predsjednica Upravnog vijeća Mirta Matošić prepustila je ravnateljici riječ za Izvješće o radu 

GKMM Split za 2021. 

Ravnateljica je  navela kako je i 2021. bila pandemijska godina, te s obzirom na brojne promjene 

u radu Knjižnice u 2021. uvjetovane planiranim programima i projektima a brzim i 

neočekivanim promjenama u društvu, na lokalnoj, nacionalnoj i globalnoj razini, Knjižnica je 

unatoč svemu pronalazila i još uvijek pronalazi različite načine organiziranja poslovanja, 

prilagođavanja i nošenja s novim i izvanrednim situacijama. Sve vrijeme Knjižnica je bila 

otvorena i pristupačna za svoje korisnike, a što je u određenim trenucima bilo izuzetno teško 

ostvariti. Studeni i prosinac bili su posebno teški zbog uvedenih COVID potvrda i 

nezadovoljstva određenog broja korisnika, kao i zbog dodatnog straha građana od odlaska u 

javne prostore. Knjižnica je i u tako otežanim uvjetima sa svojim djelatnicima postigla siguran 

i kontinuiran rad, s trendom rasta na svim poljima svojeg djelovanja u odnosu na prošlu 

pandemijsku godinu te može kazati kako je izrazito zadovoljna s pozitivnim završetkom godine. 

Ostvaren je i višak prihoda, a istovremeno se ulagalo u poboljšanje uvjeta poslovanja u cijeloj 

knjižničnoj mreži. Istovremeno, za dobro naših građana omogućili smo djeci do navršene 8 

godine života besplatan upis. To smo bili u mogućnosti zbog toga što nam je Grad Split osigurao 

jednaka sredstava za nabavu knjižnične građe koliko i Ministarstvo kulture i medija, a na što ih 

obavezuje potpisani ugovor. Problem je što to nije bila praksa prijašnjih godina.  

U 2021. godini preuređivala se Knjižnica Grad u Zagrebačkoj 4 u Pjesničko-glazbeni odjel s 

kućnom bibliotekom Jakše Fiamenga i Spomen-sobom Ljube Stipišića Delmate (sredstva za 

preuređenje su osigurana amadmanima gradskog proračuna, a sredstva za uređenje Delmatine 

sobe osigurala je Splitsko-dalmatinska županija). Plan ju je otvoriti za javnost u jesen 2022.  

U planu je otvaranje Odjela za djecu i mlade u kotarskom prostoru novog objekta Kila/Mejaši. 

U fazi je još uvijek sređivanje pravnih osnova dodjele kotarskog prostora Knjižnici. Kako je 

tek na kraju 2021. uknjižen novi objekt u kojem su kotarski prostori, nisu realizirana sredstva 

predviđena za prenamjenu prostora pa ćemo to morati, kako nam je obećano iz mjerodavnih 

gradskih službi, zatražiti rebalansom ovogodišnjeg proračuna.  

Pokretanje uspostave Bibliobusne službe EU projektom „Za dobre vibre – čitaj libre“ otvorilo 

je pitanje radnog i spremišnog prostora, kao i garažnog prostora za potrebe Bibliobusne službe, 

a rješenje se pronašlo u donjoj etaži Knjižnice Trstenik (cca 130 m²), koja je neiskorištena i 

koju bi, zbog poplava, trebalo sanirati. Upravo ta etaža ima izlaz u podzemne garaže zgrade u 

kojoj se nalazi Knjižnica Trstenik. U razgovorima sa svim mjerodavnim službama, s 

gradonačelnikom na čelu, planirano je preuređenje i opremanje navedenih prostora u 2022. 

godini i za to su predviđena sredstva u ovoj godini. Uređenjem tog prostora plan je osigurati 

spremišni prostor i za Knjižnicu Trstenik. 

 

Predsjednica Upravnog vijeća Mirta Matošić pohvalila je iscrpno izvješće te istaknula kako su 

svakako vidljivi iskoraci u ovim pandemijskim uvjetima gdje prvenstveno misli na financije, 

bogatu ponudu, otvaranje novih lokacija u vremenu kada se to nije očekivalo.  Također, uputila 

je i kritiku kako samo jedna osoba, ovdje ravnateljica, ima više stručno zvanje (i kolega koji je 



otišao) te da bi trebalo poraditi na spomenutom i nastojati poticati djelatnike na stjecanje viših 

stručnih zvanja. Ravnateljica je istakla da i sama smatra da je porazna činjenica da knjižnica 

kao što je naša ima tako mali broj djelatnika s višim stručnim zvanjem. Ravnateljica je navela 

kako smo 1. veljače 2022. zaposlili na upražnjeno radno mjesto Voditelja županijske matične 

razvojne službe po odlasku kolege, djelatnicu s višim stručnim zvanjem, višu knjižničarku 

Hanju Anić. Upravo je činjenica da djelatnik za to radno mjesto mora imati iskustva s 

navedenom prednošću u višim stručnim zvanjima, bila i otežavajući faktor u pronalaženju 

adekvatne osobe zbog nepovoljnog članka iz važećeg Kolektivnog ugovora koji stavlja tu osobu 

u nepovoljniji položaj od drugih djelatnika s većim odgovornostima na svom radnom mjestu. 

Dijelom smo to uspjeli amortizirati izmjenama u Sistematizaciji ali se novom Sistematizacijom 

i Kolektivnim ugovorom to treba sustavno riješiti. To uključuje i permanentno poticanje i 

usmjeravanje djelatnika na stručno usavršavanje. Mirta Matošić je mišljenja, gledajući u 

Izvješću podatke o sudjelovanju djelatnika na skupovima i edukacijama za stručno 

usavršavanje, da bi se trebalo što više djelatnika uključiti u njih i to na što više različitih vrsta 

programa i edukacija. Ravnateljica se slaže s tom primjedbom. Posljednje dvije pandemijske 

godine bile su njome i uvjetovane, te brojnim strogim epidemiološkim mjerama ograničene 

stoga je bilo skupova i radionica u znatno manjoj mjeri, a u većem dijelu bile bi virtualne. 

Obavijestila ih je o mladim kolegicama koje putuju u svibnju u Helsinki u sklopu pokrenutog 

projekta Poboljšanje digitalnih kompetencija u obrazovanju odraslih unutar rada narodnih 

knjižnica. Projekt je sufinanciran sredstvima Europske unije u sklopu programa  Erasmus+, a 

pripada ključnoj aktivnosti obrazovanja odraslih. Isto tako, u ožujku smo domaćini partnerima 

na međunarodnom projektu „Read-In-Club“ čiji je cilj osposobiti profesionalce u knjiškom 

sektoru da organiziraju čitateljske klubove prilagođene novim, digitalnim vremenima i 

uvjetima. Nakladnička kuća Sandorf iz Zagreba predstavlja Hrvatsku.  a mi smo im pridruženi 

partner. Bit će predstavnici iz Grčke, Cipra, Slovenije i Mađarske. Upravo smo se uključili u  

sudjelovanje u izdavačkoj akademiji u Strugi u svibnju u okviru EU Western Balkans projekta 

'Balkan Translation Collider', u kojem Sandorf sudjeluje kao partner. 

 

Predsjednica i članovi Upravnog vijeća jednoglasno su usvojili Izvješće o radu Gradske 

knjižnice Marka Marulića Split za 2021. 

 

 

Ad 5.  

Plan i program rada i razvitka za 2022. 

Predsjednica Upravnog vijeća Mirta Matošić pozvala je ravnateljicu da kratko izloži Plan i 

program za 2022. 

Ravnateljica je istakla važne točke Plana. Što se tiče uređenja knjižnice u Zagrebačkoj 4,  

građevinsko zanatski radovi su pri kraju. Nakon završenih građevinsko-zanatskih radova, treba 

završiti opremanjem odjela i njegovim otvaranjem za javnost, a što se službeno planira u jesen. 

Krajem 2021. godine započete su suradnje sa srodnim institucijama i ustanovama koje će 

stručno i tematski osnažiti rad ovog odjela.  

Otvaranje Odjela za djecu i mlade u kotaru Kila/Mejaši, projekt započet prethodnih godina, 

zbog proceduralnih, pandemijom usporenih procesa dobivanja uporabnih dozvola i vlasničkog 



lista novog objekta te postupka dodjele prostora Knjižnici, još uvijek je u fazi dogovaranja s 

mjerodavnim službama o nalaženju najprihvatljivijeg načina da se ti procesi riješe.  

Planirani projekt uređenja Spomen-sobe Miljenka Smoje u Knjižnici Žrnovnica u 2022. godini 

bit će dobar početak obilježavanja stotog rođendana Miljenka Smoje u veljači 2023. godine. 

U 2022. godini plan je realizirati treću fazu strateškog cilja za osiguravanje besplatnog upisa 

djeci do 14 godine (do kraja osnovne škole). 

Prošla godina u kojoj je projekt započeo, te naredne dvije bit će obilježene ponovnom 

uspostavljanju Bibliobusne službe GKMM-a dodijeljenim bespovratnim sredstvima (gotovo 

četiri milijuna kuna) kojim će se financirati nabava i opremanje bibliobusa, planiranje mreže 

županijskih bibliobusnih stajališta te priprema i provedba aktivnosti poticanja čitanja za 

pripadnike ranjivih skupina, kao i aktivnosti podizanja javne svijesti o važnosti čitanja za osobni 

razvoj i društvenu integraciju. Uspostavljanje Bibliobusne službe iznimno je vrijedno za sve 

stanovnike Splita i cijele Splitsko-dalmatinske županije budući da se na taj način povećava 

dostupnost knjižnog fonda i unaprjeđuju se čitalačke kompetencije osoba u riziku od socijalne 

isključenosti, te se podiže razina svijesti o važnosti čitanja u svim mjestima u kojima je pristup 

knjizi u ovom trenutku smanjen ili je u cijelosti onemogućen. 

Ravnateljica je, nadalje, istaknula da su u svim knjižnicama u mreži problem računala koja nam 

služe od 2008. godine i dotrajala su te da je u realizaciji ideja najma neophodnih računala za 

cijelu knjižničnu mrežu. 

Osvrnula se i na Pravilnik o uvjetima i načinu stjecanja stručnih zvanja u knjižničarskoj struci 

koji je stupio na snagu 1. listopada 2021. Prema članku 31. spomenutog Pravilnika, Knjižnica 

je dužna uskladiti svoje opće akte i rad s odredbama Pravilnika u roku od 12 mjeseci od dana 

stupanja na snagu Pravilnika. Jedna od najvažnijih izmjena je u stručnim nazivima radnih 

mjesta ali je to i prilika na ustrojavanju bolje sistematizacije radnih mjesta. Tijekom proljeća 

2022. GKMM planiraju se donijeti izmjene i dopune Pravilnika o unutarnjoj ustrojbi, načinu 

rada GKMM-a Split te sistematizaciji radnih mjesta, a koje će se potom unijeti i u Kolektivni 

ugovor za zaposlene u ustanovama kulture Grada Splita. Jedan je od važnih strateških ciljeva 

Knjižnice permanentan rad na učinkovitoj, funkcionalnoj, ekonomičnoj i fleksibilnoj 

organizaciji rada i poslovanja, te povećanju broja zaposlenih u skladu s novim standardima i 

pravilnicima. Nove izmjene Pravilnika ići će u tom smjeru, jer je položaj GKMM Split u dosta 

paramatera lošiji od drugih knjižnica u RH.  

 

Predsjednica Upravnog vijeća pohvalila je Plan i program rada i razvitka, ali je zamolila da se 

ubuduće, uz opisno, prikaže više tabelarno kako bi se moglo preglednije pratiti planirano i 

ostvareno. Karmen Borković se složila s tom primjedbom kao i sama ravnateljica.  

 

Predsjednica i članovi Upravnog vijeća jednoglasno su usvojili Plan i program rada i razvitka 

za 2022. 

 

Ad 6. 

Ravnateljica je najavila novu suradnju GKMM I UMAS-a. Predstojnica Odsjeka glazbene 

pedagogije UMAS-a red. prof. dr.sc. Ivana Tomić Ferić sa dr.sc. Majom Milošević Carić i 

asistentom Mirkom Jankovom, a na poziv naše suradnice Herci Ganze, planira s desetak 

studenata 4. i 5. godine Akademije u sklopu terenske prakse na kolegijima Glazbena arhivistika, 

Etnomuzikologija, Etnomuzikološka istraživanja te Tradicijska glazba Dalmacije popisivati 

rukopisnu i drugu bogatu ostavštinu Ljube Stipišića Delmate koju smo dobili na dar od njegove 

https://clicktime.symantec.com/32DyXNw6jpFou3Vr9guioW96H4?u=http%3A%2F%2Fdr.sc
https://clicktime.symantec.com/32DyXNw6jpFou3Vr9guioW96H4?u=http%3A%2F%2Fdr.sc


obitelji. Misli da je to odličan način da se kvalitetno popiše građa i da se pri tom uključe 

profesori i studenti za koje mislimo da će biti među važnijim aktivnim korisnicima Delmatine 

spomen-sobe.     

Što se tiče EU projekta „Za dobre vibre – čitaj libre“ pri kraju je natječaj za javnu nabavu 

bibliobusa, održavaju se radionice ( Bajkaonica sa osnovnoškolcima u Aržanu, Strip radionica 

sa srednjoškolcima u Trogiru), planira se objava natječaja za dva radna mjesta u bibliobusnoj 

službi, pomoćnog knjižničara – vozača i diplomiranog knjižničara. Naručen je projekt za 

uređenje podruma Knjižnice Trstenik za potrebe bibliobusne službe. 

 

U izradi je polivalentna komoda za Delmatinu sobu te su u tijeku traženja ponuda za ostatak 

namještaja u Knjižnici Grad u Zagrebačkoj. Naime, s obzirom na globalne trendove, poskupjeli 

su svi materijali i radovi pa usklađujemo nabavu s našim mogućnostima.  

14. veljače, na 99. rođendan Miljenka Smoje, upriličili smo radni susret u Knjižnici Žrnovnica 

na kojem smo razgovarali o aktivnostima uređenja Smojine spomen sobe te aktivnosti koje 

bismo kao knjižnica inicirali.Na sastanku su, uz nas djelatnike i predsjednicu UV, bili Smojin 

veliki prijatelj kojemu je i baštinio svoju autentičnu sobu Feđa Klarić, predsjednik Udruge 

Žrvanj Rade Popadić, ravnateljica OŠ Žrnovnica Matija Šitum, arhitekt Dinko Peračić koji od 

početka podržava i sukreira naš program Zavičajne kuće GKMM, veliki splićanist i poznavatelj 

Smojinog djela Edo Šegvić te naša vanjska suradnica splićanistica Herci Ganza. Sastanku se 

pridružio veliki poznavatelj i autor knjiga o Miljenku Smoji, novinar Damir Šarac. Želja je svih, 

da svatko na svoj način doprinese obilježavanju Smojinog stotog rođendana sljedeće godine. 

Nakon sastanka, posjetili smo grob Miljenka Smoje i položili cvijeće. 

Tek sad je objavljen Javni poziv za predlaganje programa javnih potreba u kulturi grada Splita 

za 2022. mada smo programe iz našeg plana za 2022. godinu poslali prošle godine, s 

mjerodavnom službom ih usuglasili te su kao takvi i usvojeni od strane Gradskog vijeća u 

prosincu prošle godine. Činjenica je da su ustanove kao proračunski korisnici pozvani da 

prijavljuju svoje programe na Javni poziv zajedno s neproračunskim korsinicima ali s nama ne 

potpisuju ugovore o dodjeli sredstava i ta nam sredstva, mada predviđena, ne budu na kraju i 

dodijeljena. U svakom slučaju, potrebno je situaciju s ovim javnim pozivima i našim 

programima kao proračunskih korisinika dobro iskomunicirati sa Službom za sljedeću godinu. 

I Ema Kojundžić s slaže s tom konstatacijom.   

Ravnateljica se još jednom iskreno zahvalila predsjednici i članovima UVGKMM na promptnoj 

podršci i pismu namjere upućenom gradonačelniku za davanje suglasnosti UV GKMM-u za 

popunjavanje četiri upražnjena radna mjesta. Knjižnica je pismo protokolirala i svima poslala 

elektroničkom poštom ali još nema nikakvog odgovora. Ravnateljica se dogovorila da će još 

jednom pokušati dogovoriti sastanak kod gradonačelnika na razgovor i vidjeti o čemu se radi 

pa javiti svima što je saznala. 

 

Tajnica Jelena Grgić obavijestila je članove Upravnog vijeća kako smo, nakon ispitivanja tržišta 

(5 osiguravajućih kuća), 8. veljače 2022., na godinu dana, sklopili police osiguranja za 

djelatnika od nesretnog slučaja i osiguranje od odgovornosti prema trećim osobama i prema 

vlastitim djelatnicima s Wiener osiguranjem (najniža ponuda).Na godišnjoj razini iznos je oko 

17.000,00 kuna za ukupno 65 djelatnika. Predsjednica Upravnog vijeća je pohvalila osiguranje 

i djelatnika i korisnika knjižnice. 



 

Ad 7. 

Razno 

  

Jelena Grgić se zahvalila članici Upravnog vijeća Emi Kojundžić vezano za saznanja za 

sistematske preglede za naše djelatnike. Kao što nam je rečeno, Grad Split je proveo javnu 

nabavu bez uključivanja ustanova te planiramo uputiti upit na adrese koje nam je predložila 

namjeravaju li i nas uključiti ili će svaka ustanova za sebe provesti javnu nabavu. 

 

Dogovoreno je da će se, u službenoj elektroničkoj komunikaciji u kojoj sudjeluju svi članovi i 

sudionici Upravnog vijeća, koristiti u odgovorima opcija Replay All/ Odgovori svima tako da 

komunikacija bude brza, efikasna i svima transparentna. 

 

 

Sjednica je završila u 15:00. 

 

 

Zapisničarka:                                                                                Predsjednica Upravnog vijeća: 

_________________                                                                                         _________________________ 

Jelena Grgić                                                                                                             Mirta Matošić 

 

KLASA: 003-06/22-01/10 

URBROJ: 2181-237-05/22-137 

Split, 24. ožujka 2022. 


